



EUROPEAN SOCIAL FUND

Recommendations of the ESF Transnational Platform for 2021-2027

The European Social Fund Transnational Platform has published its recommendations for the next Multiannual Financial Framework (2021-2027).

[Read more >>](#)

Latest news from the website

[CO2 emissions in the EU estimated to have increased >>](#)

[EEA grants support EU Cohesion Policy >>](#)

[New guides to considering nature in renewable energy projects >>](#)

[Future of Europe: Commission Launches Online Citizens' Consultation >>](#)

[Workers in OECD countries pay one quarter of wages in taxes >>](#)

[WiFi4EU: municipalities can start applying for EU financing >>](#)

[€100 million EU funds soon available for urban projects >>](#)

[Europa Nostra Awards 2018: 29 winners from 17 countries announced >>](#)

[Air quality: EU action against air pollution >>](#)

[Over 31 000 unaccompanied minors among asylum seekers >>](#)

[How digital is your country? >>](#)



WHAT'S NEW AT AEIDL?

2017 Report

AEIDL has just published its 2017 Annual Report.

[Read more >>](#)

Other news

THE PUBLIC, SOCIAL AND COOPERATIVE ECONOMY IN THE DIGITAL REVOLUTION (LIÈGE, 30 MAY- 01 JUNE)

The **digital transformation** at work in recent years offers new means of **communication** and **exchange** and has radically changed the forms of **ownership**, **production**, **distribution** and **consumption**. The next **CIRIEC congress** will approach this theme, examining the analyses and discussions of **scientific experts** and **political, economic and social leaders** from all over the world.

[Read more >>](#)

REGIONAL STUDIES ASSOCIATION CONFERENCE (LUGANO, 03-06 JUNE)

The **Regional Studies Association's Annual Conference 2018** will take place in Lugano, Switzerland, from 3rd to 6th June, on the theme of “**A World of Flows: Labour Mobility, Capital and Knowledge in an Age of Global Reversal and Regional Revival**”. As part of the Conference, “**Policy Tuesday**” on 5th June will focus on place-based policies. **LDnet** will organise a special session on “**What the Cohesion Policy needs (but doesn't get) from Research: The Case of Local Development**” with the aim of improving the interaction between research, policy and practice in local development.

[Read more >>](#)

MAPS AND POSTERS OF CROSS-BORDER TERRITORIES

The **MOT** (*Mission Opérationnelle Transfrontalière*), the French agency for **cross-border cooperation**, has produced a **European map** and a **French map** of **cross-border territories**. Both maps are also available on request in the form of **large posters**.

[Read more >>](#)

HOW'S LIFE? 2017: MEASURING WELL-BEING

Fault lines run through our society, with **divisions** by income, age, where you were born, your gender and your education all affecting **well-being** and **opportunities**. The **OECD's latest How's Life? report** takes a close look at these challenges.

[Read more >>](#)

AEIDL Flash

The purpose of our fortnightly electronic newsletter, *AEIDL Flash*, is to draw attention to the news on our website. These news items from different sources are selected for the interest they may have for local development in Europe. If you do not wish to receive it in the future, please send an email to **Jean-Luc Janot**.



ASSOCIATION EUROPÉENNE POUR L'INFORMATION SUR LE DÉVELOPPEMENT LOCAL asbl

18 MAI / MAY 2018

**FONDS SOCIAL EUROPÉEN**

Recommandations de la Plateforme transnationale du FSE pour 2021-2027

La Plateforme transnationale du Fonds social européen a publié ses recommandations pour le prochain cadre financier pluriannuel (2021-2027).

[Lire plus >>](#)

Dernières nouvelles sur le site

[Les émissions de CO2 dans l'UE auraient augmenté >>](#)

[Subventions de l'EEE et politique de cohésion >>](#)

[Guides nature dans les projets d'énergie renouvelable >>](#)

[12 questions pour l'avenir de l'Europe: consultation citoyenne en ligne >>](#)

[Les travailleurs versent le quart de leurs salaires sous forme d'impôts >>](#)

[WiFi4EU: les municipalités peuvent demander le financement >>](#)

[100 millions d'euros bientôt disponibles pour des projets urbains >>](#)

[Prix Europa Nostra 2018: 29 lauréats de 17 pays annoncés >>](#)

[Qualité de l'air: mesures contre la pollution atmosphérique >>](#)

[Plus de 31 000 mineurs non accompagnés parmi les demandeurs d'asile >>](#)

[Dans quelle mesure votre pays est-il numérique? >>](#)



QUOI DE NEUF À L'AEIDL?

Rapport 2017

L'AEIDL vient de publier son rapport d'activité 2017.

[Lire plus >>](#)

Autres nouvelles

L'ÉCONOMIE PUBLIQUE, SOCIALE ET COOPÉRATIVE DANS LA RÉVOLUTION NUMÉRIQUE (LIÈGE, 30 MAI - 1ER JUIN)

La **transformation numérique** à l'œuvre depuis quelques années offre de nouveaux moyens de **communication** et d'**échange** et bouleverse profondément les modes de **propriété**, de **production**, de **distribution** et de **consommation**. Le prochain **congrès** du **CIRIEC** abordera cette thématique en confrontant les analyses et réflexions d'**experts scientifiques** et de **responsables politiques, économiques** et **sociaux** venant des quatre coins du **monde**.

[Lire plus >>](#)

CONFÉRENCE DE LA REGIONAL STUDIES ASSOCIATION (LUGANO, 03-06 JUIN)

La **Conférence 2018** de la **Regional Studies Association** aura lieu à Lugano, en Suisse, du 3 au 6 juin, sur le thème «**Un monde de flux: Mobilité de la main-d'œuvre, du capital et de la connaissance à l'ère de la mondialisation et de la renaissance régionale**». Le «**mardi des politiques**» du 5 juin se concentrera sur les politiques territoriales. **LDnet** organisera une session spéciale sur «**Ce dont la politique de cohésion a besoin (mais ne reçoit pas) de la recherche: Le cas du développement local**» dans le but d'améliorer l'interaction entre recherche,

politiques et pratiques en matière de développement local.

[Lire plus >>](#)

CARTES & POSTERS DES TERRITOIRES TRANSFRONTALIERS

La **Mission Opérationnelle Transfrontalière (MOT)** a publié une **carte européenne** et une **carte française** des territoires transfrontaliers, disponibles également sur demande en **grands posters**.

[Lire plus >>](#)

COMMENT VA LA VIE? 2017: MESURER LE BIEN-ÊTRE

Notre **société** est profondément **divisée** par des facteurs tels que le revenu, l'âge, le lieu de naissance, le sexe et le niveau d'études qui affectent notre **bien-être** et nos **chances dans la vie**. Le dernier **rapport Comment va la vie?** de l'**OCDE** examine ces **défis** en profondeur.

[Lire plus >>](#)

AEIDL Flash

La fonction de notre lettre électronique bimensuelle AEIDL Flash est d'attirer l'attention sur les nouvelles publiées sur notre site. Ces nouvelles sont sélectionnées à partir de différentes sources, en fonction de l'intérêt qu'elles peuvent présenter pour le développement local en Europe. Si vous ne souhaitez plus recevoir cette publication à l'avenir, il vous suffit d'envoyer un courriel à [Jean-Luc Janot](#).